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Att de samlade intäkterna sätter gränser för hur stor kostnadsmassan tillåts vara är en 
självklarhet för Vänsterpartiet. Men det skall också vara en självklarhet för Jämtland, Härjedalens 
befolkning att ha samma rätt till en likvärdig vård som i övriga landet. Ekonomiska mål ska inte 
vara överordnad patientens behov och rätt till vård.  
 
I det ekonomiska läget som vår region befinner sig i finns ingen möjlighet att lösa problemen utan 
en intäktsökning. Alternativet, att minska eller ta bort sjukvårdande verksamhet, leder till att vi 
inte kan garantera likvärdig vård. Det är inte acceptabelt.  
 
Vänsterpartiet i Jämtland/Härjedalen ser att det nationella kostnadsutjämningssystemet klart 
missgynnar vår region. Det är dock en fråga som vi som region har svårt att påverka i närtid. En 
skattehöjning är därför nödvändig för att hantera de problem regionen har samt göra viktiga 
satsningar främst på personal och primärvård. 
Vi satsar på personal för att minska sjukfrånvaron. Att skapa en arbetsplats där vår personal trivs 
och kan vara stolta över sitt arbete ger hållbarhet, personal stannar och orkar arbeta fram till 
pension. Det blir lättare att rekrytera och behovet av stafetter minskar. Minskade kostnader över 
tid ger långsiktig ekonomisk hållbarhet. Det är LEAN-arbetets rätta innebörd med kvalitet och 
förbättringsarbete som består. Kortsiktiga beslut för att göra snabba besparingar bör undvikas, 
det blir över tid ofta dyrare och ökar kostnadsmassan, precis motsats till vad som behöver göras. 
Vänsterpartiet fortsätter därför att driva en skattehöjning på 1 kr.  
1 kr skattehöjning ger ca 270 mkr, var av hälften, ca 135 mkr, skulle gå till att täcka underskott. 
Andra hälften skulle gå till en rad satsningar som över tid ska förbättra resultateten. 
Insatser som måste göras är: 

• Att bli en attraktiv arbetsgivare kräver att vi satsar på personalen; bättre löneutveckling, 
betald specialist-utbildning, kompetensutveckling, karriärvägar, större påverkan och 
förbättrad arbetsmiljö. Då kan vi dessutom undvika dyra sommarpaket och hård 
belastning på vår personal.  

• Projekt med förkortad arbetstid med bibehållen lön. 
• Verkställa och systematiskt arbeta med ”Vem gör vad i vården”. 
• Regelbundna vårdtyngdsmätningar 
• Satsningar på arbetet med att minska fallskador, vårdrelaterade infektioner, vårdskador. 
• Verksamhetsanpassa lokaler för bättre flöden. 
• Intensifiera jämställdhet/jämlikhetsarbete. 
• Återställa vårdavgifter till enhetstaxa på 200kr. Återställa högkostnadsskydd för besök 

från 1100kr till 2012års nivå, 900kr.  
• Avgiftsfri nivå till distriktssköterska för att frigöra läkarresurser och styr patientflöden från 

akutmottagning till primärvård. 
• Förbättra och utöka samarbeten mellan Region och kommuner. 
• Fler och bättre kommunikationsvägar med patientorganisationer och medborgare. 



• Ökat arbete med tillgänglighet. Det gagnar alla och inte bara människor med 
funktionsnedsättningar. 

• Utveckla hälsocentraler med särskild kompetens för funktionsnedsatta och personer med 
särskilda behov i varje kommun. 

• Genomlysning av de psykosociala enheterna i primärvården för att garantera likvärdiga 
insatser i länet. 

• Insatser för att stärka BUP, barn och ungdomspsykiatrin. 
• Införa sprututbytesprogram. 
• Rättspsykiatrin 8mkr förstärkt budgetram, för att motsvara faktiska kostnader. 
• Lyfta FoUI området, möjligheten för forskning, utveckling, innovation. 
• Samarbete med Mittuniversitetet om utbildning kring trauma. 
• Barn med behov av färdtjänst ska åka gratis på samma sätt som övriga ungdomar får 

tillgång till gratis busskort inom länet. 
• Fler patientgrupper ska efter individuell bedömning ha rätt till medicinsk fotvård.  
• Öka transparensen, insyn och möjlighet till delaktighet för de politiska i Region Jämtland 

Härjedalen. En ökad demokratisering. 
 
Vänsterpartiet vill att Regionen i huvudsak driver verksamhet i egen regi. Det ger en bättre 
påverkansmöjlighet och kostnadskontroll. Som huvudman har vi ansvaret även då en privat 
aktör lämnar marknaden. Vi ser dock inga problem med att personal tar initiativ till 
intraprenad, kooperativ och andra non profit lösningar. 

 


